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Saksframlegg og innstillinger til Engerdal fjellstyres møte 09.03.21. 

 

 

Sak 13.21 Ark 012.1  
Godkjenning av innkalling og sakliste for møtet. 

 

Sak 14.21 Ark 012.1  
Godkjenning av møtereferat fra møtet den 10. november 2020.  

 

Sak 03.21 Ark 621 Saksbeh.: OOps 
Evaluering av fjellstyrets ordning vedr kortsalg småviltjakt (2016 - 2020) 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Ingen. Saksframlegg og vedtak fra møtet i februar er bakgrunn i saken. 

 

Bakgrunn. 

Fjellstyret behandlet denne saken i sitt møte den 9. februar. Fjellstyret gikk da igjennom ulike 
forhold rundt egen administrering av rype- og skogsfugljakt på statsallmenningen. Det har 
dessuten innkommet mange synspunkter og kommentarer til ordningen. 

Fjellstyret vedtok da å utsette vedtak i saken til marsmøtet. Saken legges derfor fram på ny nå. 

 

Administrative vurderinger.  

Saksframlegget i saken til februarmøtet, er fortsatt tilstrekkelig bakgrunn i saken.  

Fjellstyret ble invitert til å vedta prinsipper for hvordan vurderingene rundt høsting av ryper 
og skogsfugl skal være. Disse var: 

Prinsipper som fjellstyret kan legge til grunn i framtidig administrering av rype og 
skogsfugljakt på statsallmenningen i Engerdal:     

1. Engerdal fjellstyre skal legge bærekraftig forvaltning til grunn i sin forvaltning av 
alt vilt på statsallmenningen. Dette innebærer også at forvaltningen tilpasses 
endrede forutsetninger.  

2. For å avgjøre høsting av den ressursen som ryper og skogsfugl er, legges 
takseringsresultat det enkelte år til grunn.  Det gjøres hvert år en 
gjennomsnittsberegning av omtrentlig rype- og skogsfuglbestanden på 
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statsallmenningen. Kortantall, fangstkvoter m.m. tilpasses hva som er mulig i 
forhold til høstingsuttak.  

3. I år med lavere produksjon enn 2,5 kylling/par beregnes kortantall og 
fangstbegrensinger ut fra et maksimalt uttak på 15 %.  

4. I år med under 2,5 kylling/par tilbys jakt kun som ukeskort i september.  
5. Ukeskvote på statsallmenningen bør være minst 5 ryper/jeger/uke. 
6. Ved kort for begrenset periode eller sesong, bør periode-/sesongkvote være minst 

8 ryper/jeger/periode. 
7. Så langt mulig skal fjellstyret tilstrebe å gi jaktmuligheter på ryper og skogsfugl 

også etter 1. oktober.  

 

Dersom fjellstyret finner disse formålstjenlige, kan de vedtas som retningslinjer. Fjellstyret 
kan også legge til og ta bort slike etter ønske.  

Slike retningslinjer kan med fordel også evalueres f.eks en gang pr fjellstyreperiode.  

Når det gjelder konkret hvilke korttyper som bør eller skal tilbys, mener administrasjonen at 
det er uhensiktsmessig å fastslå gjennom vedtak. Hva som er mulig vil avhenge av 
ressurstilgangen og utenforliggende rammebetingelser. F.eks.  pågår det revidering av 
«forskrift om jakt, felling, fangst og fiske i statsallmenning», noe som kan ha konsekvenser 
for hva som fjellstyret faktisk kan gjøre.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak/uttalelse:  

Engerdal fjellstyre vil legge følgende prinsipp og retningslinjer til grunn i sin vurdering av 
jaktkort på ryper og skogsfugl og forvaltingen av disse artene: 

Prinsipper som fjellstyret kan legge til grunn i framtidig administrering av rype og 
skogsfugljakt på statsallmenningen i Engerdal:     

1. Engerdal fjellstyre skal legge bærekraftig forvaltning til grunn i sin forvaltning av 
alt vilt på statsallmenningen. Dette innebærer også at forvaltningen tilpasses 
endrede forutsetninger.  

2. For å avgjøre høsting av den ressursen som ryper og skogsfugl er, legges 
takseringsresultat det enkelte år til grunn.  Det gjøres hvert år en 
gjennomsnittsberegning av omtrentlig rype- og skogsfuglbestanden på 
statsallmenningen. Kortantall, fangstkvoter m.m. tilpasses hva som er mulig i 
forhold til høstingsuttak.  

3. I år med lavere produksjon enn 2,5 kylling/par beregnes kortantall og 
fangstbegrensinger ut fra et maksimalt uttak på 15 %.  

4. I år med under 2,5 kylling/par tilbys jakt kun som ukeskort i september.  
5. Ukeskvote på statsallmenningen bør være minst 5 ryper/jeger/uke. 
6. Ved kort for begrenset periode eller sesong, bør periode-/sesongkvote være minst 

8 ryper/jeger/periode. 
7. Så langt mulig skal fjellstyret tilstrebe å gi jaktmuligheter på ryper og skogsfugl 

også etter 1. oktober.  
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Sak 04.21 Ark 613 Saksbeh.: OOps 
Opplegg for småviltjakt på statsallmenningen 2021. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Bestemmelser for småviltjakta 2021 med 2 ulike alternativer. 
 

Bakgrunn. 

Saksframlegg i saken til møtet den 9 februar utgjør bakgrunn i saken.  

Det foreligger forslag til «Bestemmelser for småviltjakta 2021» med to ulike alternativer til 
pkt A. Alternativ 1 er samme opplegget som i 2020, med endring i teksten for trening av 
jakthunder. Der er formuleringen forsøkt gjort mer ryddig, ved at alle områder som utgjør 
reinbeite er tatt ut som aktuelt område for utenbygdsboende for alle kategorier jakthunder. 
Alternativ 1 baserer seg på at en avventer takseringsresultatet før det gjøres vedtak om 
ytterligere jakt, fangstbegrensinger m.m.  

I Alternativ 2 er det forsøkt å hensynta ønsket om et visst antall kort til hytteeiere og til 
turistbedrifter. Det er derfor tatt utgangpunkt i et litt høyere kortantall enn i alternativ 1 (140 
vs 175).  

Hva en foreslår som opplegg, vil også avhenge av hvilke prinsipper fjellstyret ønsker å legge 
til grunn i foregående sak.  

 

Administrative vurderinger.  

Det er forventet at antall ukeskort til innenbygdsboende utgjør om lag 70 kort. Hittil har ingen 
innenbygdsboende jeger blitt foruten kort, med mindre den sjøl har ønsket det eller ikke har 
oppfylt kriterier for tildeling. En del innenbygdsboende jegere ønsker ikke å søke på forhånd. 
Siden kortantallet oppfyller etterspørselen, er søkningen mer å regne som en bestilling enn en 
reell søknad. Praksisen de siste åra er å dele septemberperioden i 2 ulike uker, der tildeling på 
ulike uker gjøres for å spre jegere ut i tid. Som regel er første uka mest populær, men flere 
ønsker andre uka pga at de ikke fritt kan velge når de skal ha fri fra sitt arbeid. 
Administrasjonen har også gitt «etternølere» tilbud siste uka.  

Når det gjelder alternativ 2, så hensyntar det ønsket fra hytteeiere og ønsket fra 
reiselivsnæringen om «øremerkede» kort for disse to gruppene. Når det gjelder hytteeiere, har 
forslaget lagt opp til at hytteeiere på statsallmenningen skal prioriteres før hytteeiere generelt. 
Dette fordi fjellstyret har sin del av inntektene fra festeavgiftene på statsallmenningen. Med 
over 500 hytter på statsallmenningen vil det allikevel bli relativt langt mellom hver gang en 
oppnår kort, sjøl med en ordning med rullering. I kommunen totalt er det 1600 
fritidseiendommer, og da anser administrasjonen at en rulleringsordning blant disse ikke vil 
løse ønsket om lettere å oppnå kort.  

I 2015 var siste året fjellstyret hadde egne kort som ble solgt gjennom reiselivsbedrifter. For 
flere små aktører var disse korta kjærkomne, da det gir omsetning i en tid på året det ellers er 
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mindre besøk. Problemet da var at totalt sett var ønsket mye høyere enn det fjellstyret hadde å 
tilby. Totalt 23 bedrifter søkte om 136 kort, mens fjellstyret hadde vedtatt å forbeholde 80 til 
turistbedrifter. Noen få kort kan derfor ikke løse etterspørselen. Men ser en på hensynet til 
lokal verdiskaping, kan denne type kort generere høyest omsetning pr kort lokalt. Dette 
forutsetter imidlertid at det gjøres noe mer ut av det fra bedriftens side. Fjellstyret kan derfor 
sette betingelser knyttet til disse. Her er det også viktig å hensynta allmennhetens reelle 
mulighet til å oppnå kort. F.eks hvis korta tildeles de samme personer år etter år, er de i 
realiteten ikke tilgjengelige for folk flest. En viss rullering bør det derfor være med en slik 
ordning også.  

Slik administrasjonen ser det, er et såpass begrenset kortantall som det er lagt opp til i 
alternativ 2 heller ingen god løsning for å imøtekomme ønsket fra hytteeiere og 
reiselivsbedrifter.  

Et moment som for så vidt ikke er løst i noen av alternativene, er ønsket om jaktmulighet i en 
større del av sesongen. Dette kan imidlertid fjellstyret få til i år der fugletilgangen er rimelig 
bra dersom en baserer kortantallet og perioder på en beregning av høsting ut fra takseringstall. 
Opplegget som har vært de siste åra med forhåndssalg av et begrenset kortantall i september, 
kan derfor fortsette. Deretter tas det stilling til ytterligere jakt når en kjenner 
takseringsresultatene.  

Dette er bakgrunnen for at administrasjonen legger fram forslag til «Opplegg for småviltjakta 
2021», med to ulike alternativer til pkt A. 

    

Administrasjonens forslag til vedtak/uttalelse:  

1. Engerdal fjellstyre vedtar «Bestemmelser for småviltjakt på statsallmenningen i 
Engerdal 2021» som foreslått.  

2. Eventuell ytterligere jakt og jaktperioder samt fangstbegrensinger for disse artene 
vedtas etter taksering i august.  

3. Kortene som gjelder for jaktåret 2020/21 selges digitalt enten direkte via nettløsning 
eller via forhandlerløsning.  

4.  Betalt jaktkort som ikke benyttes refunderes ikke med mindre helt spesielle forhold 
foreligger.  

5. Jaktrapportering er obligatorisk, og skal skje umiddelbart og senest 4 dager etter endt 
jakt. Jaktrapportering gjøres digitalt. 

6. Daglig leder gis fullmakt til å avgjøre fortløpende og praktiske spørsmål som oppstår 
knyttet til vedtatt «Bestemmelser for småviltjakt på statsallmenningen 2021».  
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Sak 15.21 Ark 137 Saksbeh.: LRP/OOps 
Søknad om bidrag: Markedsføring av fiske og friluftsliv - DFE 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad m/vedlegg fra Destinasjon Femund Engerdal, datert 29.01.2021. 
- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 

Bakgrunn:  

Destinasjon Femund Engerdal (DFE) søker om videreføring av økonomisk støtte til 
markedsføring av fiske og friluftsliv for hele destinasjonen. Det søkes om 250 000,- for 2021. 
Det påpekes at alle destinasjonens medlemmer (77 stk.), ser nytten av at deres arbeid 
fortsetter og at arbeidet som gjøres i destinasjonsselskapet er et samarbeid med mange av de 
øvrige næringsdrivende i Engerdal. Destinasjonen gleder seg over en god og tett dialog med 
fjellstyret, og ser frem til videre godt samarbeid. DFE påpeker at 2020 var et annerledes år 
også for dem. SITE III kom i gang i 2020, men med begrenset aktivitet. Korona med stengte 
grenser i hele prosjektperioden, har stoppet for aktiviteten.  
 
Vinternettverk i Femund Engerdal er også i gang.  Fremdriften i dette prosjektet har vært 
vanskelig fordi fysiske møter har vært umulig å få til. Dette prosjektet har fått forlengelse av 
Innovasjon Norge, så steg 1 i prosjektet vil pågå frem til juni 2021. 
Prosjektet «Samiske opplevelser i Femundsmarka», som er et samarbeid mellom Besøkssenter 
Femundsmarka, Gutulia (INAF), Svahken sitje og Engerdal Kommune, har hatt de samme 
problemene som de tidligere nevnte prosjektene. Arbeidet rundt dette prosjektet, vil fortsette 
når smittesituasjonen tillater det. DFE har derimot klart å gjennomføre re-merking, 
«Bærekraftig reisemål». Dette ble de ferdige med i desember 2020. 
 
DFE skriver i sin søknad at tidligere tilskudd fra fjellstyret har blitt brukt til fellestiltak som 
kommer hele næringslivet i Engerdal til gode. Et eventuelt tilskudd for 2021, er tenkt brukt på 
samme måten. Styret i DFE har satt opp følgende fellessatsinger/fellestiltak som skal 
prioriteres for næringen i Engerdal 2021: 
Markedsføring av Femund Engerdal gjennom: 

- Direktemarkedsføring, web, sosiale medier og andre utadrettede tiltak 
- Femund Engerdal magasin og annet brosjyremateriell 
- Pressebesøk/pressemeldinger og visningsturer med økt søkelys på internasjonale 

markeder, når det tillates 
- Ved å utvikle infrastruktur av høy kvalitet, som vandringsstier, sykkelstier og 

universelt utformede plasser 
- Løfte vinterproduktet Femund Engerdal, for helårlige arbeidsplasser 
- Utvikle Engerdal etter prinsippene for bærekraftige reisemål 

Det håpes at støtten fra Engerdal fjellstyre kan videreføres, slik at arbeidet med å utvikle 
Femund Engerdal kan fortsette. 
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Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa. Fjellstyret kan 
dersom overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å 
styrkenæringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Det er vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål, og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål. I tillegg inneholder retningslinjene regler for hvordan tildeling skal skje 
og hvor store bidrag som være. 
 
 
Administrasjonens vurdering: 
I henhold til vedtatt bidragsbudsjett med regler for 2021, vurderes denne søknaden som et 
fellestiltak innenfor reiselivsnæringen. I bidragsbudsjettets retningslinjer kommer det fram 
at det for næring, reiseliv er” (…) fellestiltak innen markedsføringen av Femund-Engerdal 
som reiselivsmål, samt fellestiltak innen produktutvikling, salg og kompetanse (…)” som skal 
prioriteres.  Destinasjonens søknad faller naturlig inn under dette. DFE har gjennom flere år 
fått støtte fra fjellstyret over bidragsbudsjettet. I budsjettet for 2021 utgjør foreslått bidrag fra 
fjellstyret, 12,6 % av budsjetterte inntektene for 2021. Dette viser at fjellstyrets bidrag er 
viktig for DFE.  
 
Markedsføring koster penger. I forhold til markedsføring av reiselivet og andre næringer i 
Engerdal, er det å stå samlet og samarbeide, noe som gir best effekt. Videre har DFE en viktig 
rolle for reiselivsbedriftene. Det er mange små foretak i Engerdal, og derfor vanskelig for 
hver enkelt bedrift å jobbe effektivt med markedsføring og produktutvikling. Gjennom 
samarbeide kan det tilbys pakkeløsninger og bedriftene kan på den måten utnytte hverandre 
positivt. Ved å samarbeide med andre, kan man sette sammen helhetlige løsninger som 
markedet etterspør. Videre vil en organisasjon som DFE lettere se helheten og kan dessuten 
være en nyttig sparringspartner i forhold til utvikling av hver enkelt bedrift. Lykkes man med 
vintersatsing og får til et helårlig reiseliv, er dette noe som vil komme alle næringer og 
bedrifter i kommunen til gode. 
 
For Engerdal fjellstyre er fiske og friluftsliv viktige inntektskilder. Disse aktivitetene er klart 
de største både for Engerdal fjellstyre og reiselivet i Engerdal. Det er derfor viktig at 
Destinasjon Femund Engerdal klarer å beholde og utvikle sitt omdømme som et eldorado for 
disse aktivitetene. Etter et år med korona som har medført et vanskelig marked innenfor 
reiseliv, mener vi det er et riktig tidspunkt å sette ekstra fokus på markedsføring av fiske og 
friluftsliv. Det rapporters fra hele landet om økt aktivitet innenfor disse interesseområdene. 
Administrasjonen vil i den sammenhengen påpeke at fiske også bør ha sin tydeligere plass i 
handlingsplanen for 2021 til Destinasjon Femund Engerdal og her bør det komme klart frem 
hvilke tiltak som skal gjennomføres for å sikre god markedsføring av fiske og friluftsliv. Får å 
sikre det overnevnte, har administrasjonen i år lagt inn konkrete punkter i forslag til vedtak. 
 
Punkt 2 i forslag til vedtak handler om hva Engerdal fjellstyre konkret skal oppnå gjennom 
det foreslåtte bidraget. Administrasjonen mener markedsføring av fiske og friluftsliv i 
Engerdal kommune mye handler om synlighet i og utenfor Engerdal. Dette er noe fjellstyret 
jobber med daglig, og et viktig punkt ift. konkurransen om de potensielle kundene. Fiske er 
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og vil være, et at de viktigste innsalgene knyttet til aktivitetsferie i Engerdal. Får å presisere 
punkt 2, vil fjellstyret at DFE minst en gang hver måned skal publisere noe som er rettet mot 
fiske på enten Facebook, Instagram eller DFE sin hjemmeside. Her tenker vi rapporter, 
bilder/tekst, fremming av innlegg, delinger av innlegg, delinger av saker fjellstyret har på sin 
hjemmeside og saker fra publikum. Det kan også være konkurranser knyttet til fiske.  
 
 
Administrasjonens forslag til vedtak er å videreføre et driftstilskudd til Destinasjon Femund 
Engerdal tilsvarende tidligere år. Dette med bakgrunn i argumentene over. Siden Destinasjon 
Femund Engerdals søknad passer godt inn i fjellstyrets definerte satsingsområde. 
Til fellestiltak kan fjellstyret gi inntil 35 % av kostnadsoverslaget. Hvis en ser på 
destinasjonens budsjetterte kostnader for driftsåret 2021, er det ingen fare for at fjellstyret 
overstiger en slik prosentandel. Disponibelt bidrag for reiselivsnæringen i 2021 er på 189 
000,- i Bidragsbudsjettet. Det har ikke kommet inn andre søknader fra reiselivsnæringen. 
 

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Destinasjon Femund Engerdal AS gis et bidrag på kr 189 000,- for 2021 til 
markedsføring av fiske og friluftsliv. Beløpet anføres næring, reiseliv i fjellstyrets 
bidragsbudsjett. 

2. Destinasjon Femund Engerdal AS forplikter seg gjennom dette bidraget å profilere 
fiske i Engerdal, månedlig gjennom enten sosiale medier, blader/aviser eller andre 
medier.  

3. Ved utgangen av 2021, ønsker Engerdal fjellstyre en rapport som viser 
markedsføringsarbeidet som konkret er gjort ift. jakt og friluftsliv 

4. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2021 inkl. regler». 
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Sak 76.20 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: oppføring av lager og butikklokaler – Sømåen AS (ny behandling) 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra Sømåen AS, datert  
- Saksframlegg sak 76.20 til behandling 10. november 2020.  
- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 
 
 

Bakgrunn. 

Fjellstyret behandlet saken på sitt møte den 10/11-20, med følgende vedtak: 

Fjellstyrets vedtak:  

Saken utsettes inntil det foreligger finansieringsplan og budsjett.  

 

Nå viste det seg at finansieringsplan også forelå i høst, men at administrasjonen hadde 
oversett denne. Etter samtale med søker ble det uansett enighet om at søknaden skulle 
behandles i Bidragsbudsjettet for 2021.  

Det vises til vedlegg i saken.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrative vurderinger.  

Som det framgår av saksframlegget i saken til fjellstyrets møte den 10. november, er ikke 
omsøkt tiltak innenfor de primære satsingsområdene i Bidragsbudsjettet. Det foreligger 
mange søknader om midler fra potten til allmennyttige formål m.m. I prioritering mellom 
mange gode formål, vurderer administrasjonen at det er vanskelig å innvilge søknaden, og i 
hvert fall helt.  

Det skal tillegges at administrasjonens forslag til vedtak i møtet den 10. november var å gi et 
økonomisk bidrag på kr 15 000,-. Da var situasjonen en annen ved at det ikke forelå andre 
søknader om midler fra samme pott, og det var på dette punktet udisponerte midler i 
budsjettet. Nå er situasjonen en helt annen, og fjellstyret må foreta prioriteringer mellom 
mange gode søknader og formål.  
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Administrasjonens forslag til vedtak:  

Søknaden fra Sømåen AS avslås med begrunnelse i at søknaden vurderes å komme 
utenfor fjellstyrets satsingsområder på næring i Bidragsbudsjettet.    
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Sak 16.21 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: restaurering Ådalskoia – Femundselva Historielag. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad med vedlegg fra Femundselva Historielag.  
- Saksframlegg og vedtak i sak 12.19.  

- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 
Bakgrunn. 

Femundselva Historielag søker om kr 59 100,- til pågående prosjekt med restaurering av 
koieanlegget Ådalskoia. Fjellstyret ga i 2019 kr 59 000,- til prosjektet (hvorav kr 52375,- er 
utbetalt som en delutbetaling i 2020), av en estimert kostnad på kr 218 500,-. 

Søker har redegjort for utførte arbeider så langt i vedlegget til sin søknad. Det gjenstår 
imidlertid mye arbeid, og siden finansieringsplanen fra 2019 ikke helt lot seg realisere, 
henvender historielaget seg på ny til fjellstyret med en søknad om midler. Behovet for mer 
kapital har sin bakgrunn i økte kostnader knyttet til at en del av arbeidet må utføres av 
kvalifisert personell. Kravet til bruk av formell kompetanse, gjør at en mindre andel av 
arbeidet kan utføres av lagets egne medlemmer.   

Saksframlegg og vedtak i sak 12.19 følger også som vedlegg, da bakgrunn og vurderinger i 
stor grad er relevant i forhold til behandlingen også denne gangen 

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrative vurderinger.  

Søknaden vurderes som et allmennyttig formål ihht Bidragsbudsjettets regler. Søker har 
tidligere fått et ikke ubetydelig beløp fra fjellstyret. Vurderingen ift oppebæring av tildeling 
som gjøres ved behandling av næringssaker er mindre aktuelt i søknader om allmennyttige 
formål. F.eks har fjellstyret årlig i mange år støttet oppkjøring av skiløyper på 
statsallmenningen.  

Søker peker på at finansieringsplanen fra 2019 ikke helt holdt stikk i forhold til et par 
planlagte finansieringskilder. Allikevel har historielaget klart å oppveie dette gjennom 
tilskudd fra andre kilder, slik at prosjektet har ikke vært sterkt underfinansiert ift planen.  

Derimot kan det synes som kostnadene er blitt adskillig større enn først antatt. 
Administrasjonen vurderer ikke dette som dramatisk, da restaurering av gamle hus ofte byr på 
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overraskelser. Det er ikke i fjellstyrets interesse, at prosjektet risikere å stoppe opp nå p.g.a. 
manglende finansiering.  

Fjellstyret har en interesse i at bygg på statsallmenningen som forteller noe om vår felles 
historie, og om hvordan allmenningen ble brukt i tidligere tider, bevares for ettertiden. Som i 
mange andre ideelle prosjekt er egeninnsatsen gjennom dugnad betydelig i dette prosjektet, og 
historielaget skal ha honnør for sitt pågangsmot og sin innsats. 

Administrasjonens vurdering er derfor at søknaden kan prioriteres, sjøl om det er mange andre 
gode tiltak og formål å støtte. Derimot finner administrasjonen det vanskelig å imøtekomme 
søknaden fullt ut, og foreslått tilskuddsbeløp er nedjustert i forhold til omsøkt beløp.  

     

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Søknaden fra Femundselva Historielag om midler til restaureringsprosjekt innvilges 
med kr 37 000,- og belastes bidragsbudsjettet 2021, Allmennyttige formål m.m. 

2. Det forutsettes at prosjektet fullfinansieres som skissert, samt at allmennheten gis en 
viss tilgang til anlegget etter restaurering.  

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2021 inkl. regler»  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  SAKSFRAMLEGG FJELLSTYREMØTE 09.03.21 

12 
 

Sak 17.21 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: Bygging av ny bru over Gutua – Nasjonalparkstyret for 
Femundsmarka og Gutulia. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
Søknad fra Nasjonalparkstyret for Femundsmarka og Gutulia datert 15/1-21. 
 
 
Bakgrunn. 
Nasjonalparkstyret for Femundsmarka og Gutulia søker om kr 65 000,- til bygging av ny bru 
over Gutua på stien inn til Gutulisetra. Brua har en kostnadsramme på totalt kr 226 000,-.  

Søker skriver at dagens bru er gammel og råtten. Det er gjort midlertidige reparasjoner, men 
det er behov for ei helt ny bru der. Stien blir brukt av de fleste som besøker nasjonalparken og 
setra, og er i sommersesongen mye brukt. Det er derfor nødvendig å ha ei ordentlig bru i god 
stand.  

Arbeidet er tenkt utført i år av lokalt handtverksfirma.  

 Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrasjonens vurdering. 

Søknaden representerer et allmennyttig tiltak som gagner friluftslivet i området. Som søker 
påpeker er det ikke kun sommerbesøkere i nasjonalparken som gagnes, men brua benyttes 
også av elgjegere og fiskere. På så vis har også fjellstyret en interesse i at brua er i god stand.  

Tiltaket er utvilsomt godt og behøvelig. At lokale handverkere skal bygge den, borger for at 
det blir ei solid bru. 

Søkeren er en statlig virksomhet som hører inn under statsforvalteren. Forvaltningen av 
nasjonalparkene er statlig finansiert over statsbudsjettet. At forvalteren søker å finne lokale 
samarbeidsparter der det er hensiktsmessig og flere parter kan ha nytte av et tiltak er naturlig, 
og heller ikke urimelig. For fjellstyrets del er det i Bidragsbudsjettet for 2021 allerede 
disponert kr 50 000,- til drift av Nasjonalparksenteret i Elgå. Selv om dette er drevet av en 
egen stiftelse med formål om å bedrive informasjon knyttet til verneområdene, har for så vidt 
Fjellstyret bidratt i en ikke ubetydelig grad til verneområdeforvaltningen. I prioriteringen 
mellom mange gode søknader til Bidragsbudsjettets allmennyttige formål, er det derfor 
relevant å prioritere denne søknaden etter en del andre søknader. Dette med begrunnelse i 
statlig ansvar for å finansiere skjøtsel knyttet til verneområdene, og det faktum at fjellstyret 
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allerede har bundet seg til å støtte Nasjonalparksenteret i Elgå med et årlig støttebeløp fram til 
2024.  

  

Administrasjonens forslag til vedtak: 
I prioriteringen mellom mange gode formål, avslås søknaden fra Nasjonalparkstyret 
om midler til ny bru over Gutua. Fjellstyret mener prinsipielt at det er 
forvaltningsmyndigheten som har det økonomiske ansvaret for nødvendig infrastruktur 
knyttet til verneområder. Fjellstyret minner også om at det allerede støtter 
nasjonalparksenteret i Elgå med et betydelig beløp.  
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Sak 18.21 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: Stolpejakt – Drevsjø stedsgruppe. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Søknad, datert 21.01.21 
- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 
 
 
Bakgrunn. 
Drevsjø stedsgruppe søker fjellstyret om 16 000,- i støtte til Stolpejakten Drevsjø 2021. 
Drevsjø stedsgruppe er ei undergruppe til Engerdal Sportsklubb som skal være med på å 
tilrettelegge for fysisk aktivitet i kommunen. Stolpejakten har vært arrangert i flere grender i 
Engerdal de siste årene, og Drevsjø hadde ansvaret sist i 2007. Til nå så har det vært Engerdal 
Frivilligsentral (Engerdal kommune) og Destinasjon Femund Engerdal som har driftet 
Stolpejakten med hjelp av stedsgruppene i kommunen. Nå er det ønskelig at lokale 
lag/foreninger overtar mer av det økonomiske ansvaret enn tidligere. Søker skriver at det har 
vært en økende interesse for stolpejakt i området, og at det er mange fine turer å vise frem. 
Stoplejakten medfører noen kostnader, derfor søkes det om tilskudd til dette. Kostnadene 
dreier seg om medlemskap i Stolpejakten, informasjonsmateriell, kart og brosjyrer, 
markedsføring og innkjøp av premier.  
 
Tiltaket beskrives som et fint tilbud for både lokalbefolkning i alle aldre, og til besøkende. 
Dette er et tilbud for alle uansett fysisk formen. Noen av stolpene skal kunne nås med 
rullestol/barnevogn/sykkel, mens andre kan være på mer krevende steder. Stolpejakten kan 
videre bidra til at gjengrodde stier blir mer kjent og fremkommelig igjen. Drevsjø stedsgruppe 
vil bruke mye tid til planlegging, oppsetting og avslutning av dette tilbudet. 
 
Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrasjonens vurdering. 

Stolpejakt er en mosjonsaktivitet som kombinerer turgåing, kultur- og naturopplevelser. I 
bidragsbudsjettet 2021 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. Dette 
er helt klart et allmennyttig formål som kommer både fastboende, hyttefolk og tilreisende til 
gode. Stolpejakten legger til rette for aktivitet og er et lavterskeltilbud for alle. Aktiviteten har 
et bredt nedslagsfelt, og bidrar til økt aktivitet i grendene. I Engerdal er all aktivitet 



  SAKSFRAMLEGG FJELLSTYREMØTE 09.03.21 

15 
 

kjærkomment, og kan være med å bidra positivt inn i forhold til næringer og næringsutvikling 
generelt i kommunen.  

Søknaden inneholder ikke noe budsjett og ingen kalkyle ift. hva totalkostnaden er. 
Destinasjon Femund Engerdal og Engerdal Frivilligsentral har sammen med ulike frivillige 
organisasjoner, hatt ansvaret for avviklingen av Stolpejakten i kommunen tidligere. Det er 
derfor første gangen fjellstyret får en søknad om bidrag til et slikt tiltak. Med bakgrunn av 
dette, setter fjellstyret denne søknaden opp mot alle andre søknader som har kommet inn i år 
og som fjellstyret årlig har pleid å støtte. Ift. skiløyper, er det svært viktig at Engerdal 
fjellstyre bidrar skal tilbudene rundt om i kommunen vedvare. Dette mener administrasjonen 
er viktigere å støtte, enn Stolpejakt, og at vi derfor ikke kan ta det økonomiske ansvaret for 
stolpejakten i kommunen. Administrasjonen mener vedtaket i denne saken kan skape 
presedens, og at fjellstyret dermed tar på seg et økonomiske ansvar i år, og senere år, som blir 
vanskelig og håndterer. Administrasjonen anbefaler at tiltaket avslås. Samtidig presiserer 
fjellstyret at tiltaket er positivt, og at avslaget i stor grad handler om økonomiske rammer og 
mange gode innkomne søknader. 

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

Søknaden fra Drevsjø stedsgruppe om midler til Stolpejakten 2021 avslås. 
Begrunnelse for avslaget, er de økonomiske rammer og mange gode innkomne 
søknader. 
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Sak 19.21 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: Lysløype – Drevsjø stedsgruppe. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad med komplettering og vedlegg, datert 29.01.21. 
- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 

Bakgrunn: 

Drevsjø Stedsgruppe søker fjellstyret om et uspesifisert bidrag til ny lysløype ved Fjellvang. 
Utbedring av lysløypa har vært diskutert gjennom flere år. Det er behov for utbedringer i form 
av grunnarbeid for å muliggjøre bruk av løypemaskin. I tillegg er det behov for å skifte ut 
stolper, armatur og øvrig elektrisk utstyr. Vurderingen støtter seg på anbefaling fra Hedmark 
skikrets. 

Stedsgruppa har innhentet prisoverslag som indikerer en samlet kostnad for grunnarbeid og 
det elektriske på snaut 2,8 mill kr. Dette er selvfølgelig en betydelig kostnad for stedsgruppa, 
og den har skissert at det skal søkes tilskudd på flere plasser. Det foreligger ikke tilsagn om 
midler fra noen av de skisserte tilskuddsordninger pr i dag.  

 

Administrasjonens vurdering: 

Tiltaket betraktes som et allmennyttig formål som kommer mange til gode. Lysløypa på 
Drevsjø blir brukt i mange sammenhenger, for eksempel i forbindelse med lek og trening for 
barn og unge og som utgangspunkt for flere arrangementer, ikke bare 
langrennsarrangementer. Ved at den har sitt utgangspunkt ved Fjellvang, er «stadionen» også 
sentral i Femundløpets sjekkpunkt. Lysløypa på Drevsjø er ett av 4 lysløypetilbud i 
kommunen.   

Vedlagte kostnadsoverslag viser at det her er snakk om et betydelig beløp dersom stedsgruppa 
skal få oppgradert slik som tenkt. Vurderingen er at stedsgruppa er avhengig av bidrag fra 
flere dersom dette skal kunne gjennomføres, og det må hentes inn midler gjennom ulike 
ordninger eksternt dersom dette skal realiseres. F.eks elektrikerarbeider må også gjøres av 
sertifisert personell, slik at stor dugnadsinnsats heller ikke kan oppveie alle kostnader.  

Administrasjonens vurdering er derfor at i prioritering mellom mange gode søknader, hadde 
det vært en fordel for søker om flere finansieringsmuligheter hadde vært utredet mer før en 
søkte fjellstyret om midler. Slik Bidragsbudsjettet er i 2021, vil uansett ikke et maksimalt 
bidrag fra Fjellstyret utgjøre mer enn 4-5% av totalt kostnadsoverslag. Kostnadsoverslaget 
viser for øvrig kun to skisserte kostnader, og en må utgå fra at det er flere. Det vurderes derfor 
slik at det kunne vært jobbet mer med finansieringen, noe som hadde gitt et tydeligere bilde 
på totale kostnader og realismen i prosjektet.   

Konklusjonen er derfor at dette absolutt er et godt tiltak. Men det kunne vært jobbet mer med 
prosjektet i forhold til kostnader og finansieringsmuligheter. Sett i forhold til alle søknadene 
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fjellstyret har til behandling om midler fra allmennyttige formål i år, kan det være en fordel 
for søker å komme tilbake med en ny søknad i 2022, forutsatt at fjellstyret viderefører 
ordningen med bidragsbudsjett. Et bidrag nå, vil uansett kreve fullfinansiering og vil heller 
ikke monne noe i forhold til faktisk kapitalbehov.  

 

Fjellstyrets forslag til vedtak: 

Fjellstyret vurderer søknaden fra Drevsjø stedsgruppe om midler til ny lysløype som et 
meget godt tiltak. I prioritering mellom mange gode søknader finner vi ikke rom for å 
innvilge noe tilskudd i år, men imøteser gjerne en revidert søknad til formålet i 2022, 
der både kostnadssiden, finansiering og gjennomføring er bedre belyst. 
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Sak 20.21 Ark 137 Saksbeh.: OOps 
Søknad om bidrag: Preparering av skiløyper – Drevsjø stedsgruppe.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Søknad fra Drevsjø Stedsgruppe, datert 21.01.21. 
- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 
-  

Bakgrunn. 
Drevsjø Stedsgruppe søker om 15 000,- i støtte til løypekjøring for sesongen 2020/2021. 
Løypenettet til Drevsjø stedsgruppe omfatter lysløypa ved Fjellvang til 
skihytta/brannstasjonen på Vålåberget. Videre kjøre de opp en runde om Lillebo og til 
gapahuken ved Vola.  

Får å få inn penger, kjører de ut giroer og har kaffesalg på skihytta hver søndag gjennom 
vinteren. I disse koronatider med mye smittevernstiltak, er det i år vanskelig å vite om det blir 
noen inntekter på kaffesalg eller ikke. Totalt har stedsgruppa mellom 30’ - 40 000,- pr. år i 
utgifter knyttet til løypekjøring. 

Drevsjø stedsgruppe ønsker å holde skiløypene oppe fordi det er en treningsarena, og kan 
være en sosial og smittefri aktivitet for mange.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2021 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer både fastboende, hyttefolk og 
tilreisende til gode. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i kommunen, og det viktigste 
tilretteleggingstiltaket både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Dette bidrar dermed 
positivt inn i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Skiløypene blir også mye 
brukt og satt stor pris på av lokalbefolkning. Totalt bidrar skiløypene positiv ift. folkehelsen 
og gjør at befolkningen kommer seg ut i naturen, også på vinterstid. 

Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader, ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på, er etter antall oppkjørte kilometer.  
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Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknaden fra Drevsjø Stedsgruppe til preparering av skiløypenett for 2020/2021 
innvilges med kr 12 000,- og belastes bidragsbudsjettet 2021, Allmennyttige formål 
m.m. 

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at 
ingen deler unnlates å preparere. 

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2021 inkl. regler»  
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Sak 21.21 Ark 137 Saksbeh.: LRP/OOps 
Søknad om bidrag: Preparering av skiløyper – Søre Elvdal Vel 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra, datert 14.1.2021 

- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 

Bakgrunn: 

Søre Elvdal vel søker om kr. 5000,- til preparering av skiløyper mellom Snerta og Elvdalen. 
Skiløypa er et populært tilbud til lokalbefolkning, hytteeiere og tilreisende. 

Skiløypa mellom Snerta og Elvdalen betales av Søre Elvdal Vel i hovedsak, men 
hytteforeningen har også bedratt. Søknaden inneholder en kalkyle over vinterens kostnader 
som er beregnet til å være 8250,-. Videre skriver søker at arbeidet med skiløypene blir gjort 
på dugnad. Velforeningen mottar et tilskudd fra Snerta hyttefelt på kr. 3000,-. Løypa som 
kjøres opp er 12 km lang og skal prepareres med snøskuter. 

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen, gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes.    

 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2021 inkl. regler, faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klar et allmennyttig formål som kommer både fastboende, hytteeiere og 
tilreisende til gode. Skiløyper er et viktig vinterprodukt i kommunene, og det viktigste 
tilretteleggingstiltaket både for hytteeiere og turister i vintersesongen. Dette bidrar dermed 
positivt inn i forhold til næring og næringsformål i kommunen. Skiløypene blir også mye 
brukt og satt pris på av lokalbefolkningen. Totalt bidrar skiløypene positivt ift. folkehelsa og 
gjør at befolkningen kommer seg ut i naturen, også på vinterstid.  

Dette er ei skiløype som ikke er inne i den kommunale skiløypeforskriften. Den er allikevel 
blitt preparert noen år, og har lenge vært den eneste oppkjørte skiløypa i dette området. De 
siste årene er det også blitt preparert skiløype fra Søre Elvdal opp etter veien til 
Skjærbekkdalen, inn til Tangjota og opp til fjellkanten/Skjærbekktjønna. Denne prepareres av 
privatpersoner.  
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Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader, ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på, er etter antall oppkjørte kilometer.  

Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på er etter antall oppkjørte kilometer. 

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknaden fra Søre Elvdal Vel om økonomiske midler til preparering av skiløypenett 
for 2020/21 innvilges med 4000,- og belastes bidragsbudsjettet 2021, Allmennyttige 
formål m.m.  

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at 
ingen deler unnlates fra preparering. 

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2021 inkl. regler».  
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Sak 22.21 Ark 137 Saksbeh.: LRP/OOps 
Søknad om bidrag: Preparering av skiløyper – Sømådal Løypeservice.  

 

Saksdokumenter vedlagt:  

- Søknad m/vedlegg fra Sømådal Løypeservice, datert 28.01.2021.  
- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 

Bakgrunn:  

Sømådalen Løypeservice søker om støtte til preparering av skiløypenettet på ca. 120 km i 
Sømådalen. Hele løypenettet blir oppkjørt, når snøforholdene tillater det, til en verdi av 400 
000,-. De skriver videre i søknaden at de er svært takknemlige for tidligere års tilskudd, og at 
støtten fra Engerdal fjellstyre er selve bærebjelken i godtgjør for løypekjøring i Sømådalen.  
 
Vedlagt budsjett for 2021 viser at det er budsjettert med driftskostnader på 101 000,- Det er 
budsjettert med 90 000,- til løypekjørerne, noe som er 20 000,- mer enn 2020. Det er ikke 
spesifisert noe tilskuddsbeløp i søknaden, men budsjettet for 2021 viser at det er tatt høyde for 
et bidrag fra Engerdal Fjellstyre på 50 000,-. I tillegg til dette skal inntekter hentes fra frivillig 
løypekontigent og kakelotteri. 
 
Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom  
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke  
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget  
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye  
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til  
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes. 
  
 
Administrasjonens vurdering:  
 

I bidragsbudsjettet 2021 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer både fastboende, hyttefolk og 
tilreisende til gode. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i kommunen, og det viktigste 
tilretteleggingstiltaket både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Dette bidrar dermed 
positivt inn i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Skiløypene blir også mye 
brukt og satt stor pris på av lokalbefolkning. Totalt bidrar skiløypene positiv ift. folkehelsen 
og gjør at befolkningen kommer seg ut i naturen, også på vinterstid. 

Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
søknader, ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på, er etter antall oppkjørte kilometer.  
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Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet.  
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate  
søknader ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng ut i fra rammene. 
Administrasjonen er av den oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på, er 
etter antall oppkjørte kilometer. I søknaden fra Sømådalen Løypeservice, er bidraget fra 
Engerdal Fjellstyre budsjettert til 50 000,- Ift. de økonomiske rammene bidragsbudsjettet har 
for 2021, mener administrasjonen dette beløpet er for høyt. Bakgrunnen for dette, er 
bidragsbudsjettets rammer og de øvrige søknadene som har kommet inn.  
   

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Søknaden fra Sømådal Løypeservice til preparering av skiløypenett for 2021  
innvilges med 45 600,- og belastes bidragsbudsjettet 2020, Allmennyttige formål m.m.  

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at  
ingen deler unnlates fra preparering.  

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i  
«Bidragsbudsjett 2021 inkl. regler» 
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Sak 23.21 Ark 137 Saksbeh.: LRP/OOps 
Søknad om bidrag: Preparering av skiløyper – Sølen Løype- og fritidsservice.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad m. vedlegg fra Sølen Løype og Fritidsservice, datert 31.1.2021. 
- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 

Bakgrunn: 

Sølen Løype og Fritidsservice søker om tilskudd til oppkjøring av skiløyper i området 
Sølenstua. Det kjøres opp 60 km med løyper i området til glede for både bedrifter, hytteeiere 
og engerdøler. Løypene kjøres opp hver helg i vintersesongen, samt daglig ved behov i 
vinterferieukene og påsken. Søker preparerer hele løypenettet med egen løypemaskin. 

Sølen Løype og Fritidsservice drives som en ideell organisasjon.  De vil aldri ta ut noe form 
for utbytte. Alt overskudd i en sesong, går til nedbetaling av lån og opparbeidelse av 
egenkapital. Dette for å opprettholde tilbudet med skiløyper i området rundt Sølenstua også i 
fremtiden.    

Det er usikkert om hytteeierne vil bidra med økonomisk støtte også i år. Allikevel er det 
budsjettert med støtte. Inntekten er derfor veldig begrenset og medfører økonomisk 
usikkerhet. Et tilskudd er helt avgjørende for at driften går rundt og et eventuelt bidrag vil 
være svært kjærkomment.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom 
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke 
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget 
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye 
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til 
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes. 

 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2021 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er helt klart et allmennyttig formål som kommer både fastboende, hyttefolk og 
tilreisende til gode. Skiløyper er det viktigste vinterproduktet i kommunen, og det viktigste 
tilretteleggingstiltaket både for hyttefolk og turister i vintersesongen. Dette bidrar dermed 
positivt inn i forhold til næring og næringsutvikling i kommunen. Skiløypene blir også mye 
brukt og satt stor pris på av lokalbefolkning. Totalt bidrar skiløypene positiv ift. folkehelsen 
og gjør at befolkningen kommer seg ut i naturen, også på vinterstid. 

Fjellstyret har gjennom flere år bidratt til løypekjøringen i Engerdal over Bidragsbudsjettet. 
Administrasjonen vil anbefale at det gis bidrag også i år, men at man på tross av separate 
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søknader, ser alle søknadene til løypekjøring i sammenheng. Administrasjonen er av den 
oppfatning at den mest rettferdige måten å fordele dette på, er etter antall oppkjørte kilometer.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Søknaden fra Sølen Løype og fritidsservice til preparering av skiløypenett for 
2020/2021 innvilges med 22 400,- og belastes bidragsbudsjettet 2020, Allmennyttige 
formål m.m. 

2. En forutsetning for utbetaling er at hele løypenettet det er søkt midler til, kjøres, og at 
ingen deler unnlates fra preparering. 

3. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2021 inkl. regler»  
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Sak 24.21 Ark 137 Saksbeh.: LRP/OOps 
Søknad om bidrag: Sponsorstøtte NM – Østerdal Elghundklubb.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra, datert 8.1.2021.  
- Felles vedlegg sak 15.21 – 23.21. 

 

Bakgrunn: 

Østerdal Elghundklubb søker om sponsorstøtte til NM for bandhund som skal arrangeres 
høsten 2021. Arrangementet er lagt til TOS-arena på Os, og arrangeres 13. og 14. august. Det 
er flere kommuner som er involvert i arrangementet, da det skal brukes terreng som ligger i 
Røros, Os, Engerdal, Tolga og Tynset kommune.  

Søker skriver at dette er et stort arrangement da det vil være ca. 30 deltakende ekvipasjer fra 
alle elghundklubbene i Norge. Med hundeførere, dommere, lokale kjentmenn og 
familiemedlemmer er dette et arrangement som vil samle godt over 100 personer. I tillegg 
kommer alle som trengs for å gjennomføre arrangementet.  

Klubben ønsker denne helgen å presentere lokale aktører innenfor jakt, fiske og friluftsliv. 
Dette for at tilreisende skal få muligheten til å bli kjent med de de lokale aktørene innenfor 
interesseområdet.  

På bakgrunn av dette, søker Østerdal Elghundklubb fjellstyrene i området om støtte til 
arrangementet. Støtten kan være i form at pengestøtte, eller ulike former for gaver. De som gir 
en eller annen form for støtte, vil bli presentert i skriftlig materiale som distribueres til alle 
deltakere, dommere og kjentmenn.  

Engerdal fjellstyre står relativt fritt til å benytte overskudd av fjellkassa, og kan dersom  
overskuddet er større enn det som trengs for tiltak på allmenningen gi tilskudd for å styrke  
næringsgrunnlaget i allmenningsbygder, jfr Fjellovens §11. Fjellstyret har vedtatt et eget  
Bidragsbudsjett med regler for 2021, se sak 88.20. Reglene gir retningslinjer for hvor mye  
penger som kan disponeres til næringsformål og hvor mye som kan disponeres til  
allmennyttige formål, samt regler for hvordan tildeling skal skje og hvor store bidrag som kan 
ytes. 
 

Administrasjonens vurdering: 

I bidragsbudsjettet 2021 inkl. regler faller denne søknaden inn under allmennyttig formål. 
Dette er et allmennyttig formål som kommer både fastboende og tilreisende til gode. 
Arrangementet vil medfører en stor mengde tilreisende som gjennom helgen vil bruke det 
lokale næringslivet på ulike måter. Arrangementet vil på den måten virke positivt inn i forhold 
til næring og næringsutvikling i kommunene arrangementet involverer.  

Elghunder og elgjakt er noe som hører til lokalsamfunnet og ligger i kulturen lokalt i 
kommunene som er involvert. Administrasjonen mener at arrangement av denne typen vil 
være av stor interesse, og noe lokalbefolkningen vil sette stor pris på. Arrangementet setter 
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fokus på et interessefelt som for fjellstyrets del har stor betydning. Jakt og friluftsliv er viktig 
for mange, og en del av kjerneverdiene i fjellstyrenes hverdag.  

Generelt bør og har fjellstyret hatt en positiv holdning til arrangement av denne typen 
tidligere. Dette mener administrasjonen bør videreføres, og anbefaler fjellstyret å gi et 
økonomisk bidrag for å støtte arrangementet.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

4. Søknaden fra Østerdal Elghundklubb om økonomiske midler til å arrangere NM-
bandhund 202, innvilges med 4000,- og belastes bidragsbudsjettet 2021, 
Allmennyttige formål m.m.  

5. Frist for gjennomføring og utbetaling av tilskudd skjer etter retningslinjer i 
«Bidragsbudsjett 2021 inkl. regler».  
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Sak 25.21 Ark 611 Saksbeh.: LRP/OOps 
Søknad om disponering av terreng for hundeprøve – Norsk Bretonklubb.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Mailkorrespondanse  
- Kart 
- Jaktprøveregler for stående fuglehund, Norsk Kennel Klubb 

 
Bakgrunn. 
Norsk Breton Klubb søker Engerdal fjellstyre om terreng til apportprøve i forbindelse med en 
planlagt samling tilknyttet Johnsgård, 3. – 4. juli. 2021. I tillegg har de søkt Engerdal 
kommune om dispensasjon fra båndtvangen for å avholde apportprøven.  

Arrangementet er terminfestet av Norsk Kennel Klubb (NKK). Planen for arrangementet er at 
det lørdag 3. juli skal arrangeres en hundeutstilling, og at de søndag avholdes en apportprøve.  

Apportprøven følger bestemte regler fra NKK. Av reglene går det frem at hundene skal 
prøves i vannapport, sporapport og søkeapport. Hunden prøves her enkeltvis og det skal på 
forhånd være avklart ift. hvilken viltart som skal benyttes. Her brukes det jaktbare fuglearter, i 
denne sammenhengen hele, opptinte fugler.  Under alle prøvene er det autoriserte dommere i 
nærheten som avgjør når prøven skal avslutte og bedømme hundene. Hundene skal være 
synlig under hele prøven. Når hundene ikke er i prøve, er de koplet til line.  

Vannapport handler om at hunden og hundefører skal testes i samarbeid ift. å lokalisere vilt i 
vann og apportere det fra vannet. Føreren skal stå på et anvist sted de har fått tildelt av 
dommerne og her hunden avlevere viltet.  

Sporapport foregår i terrenget hvor det legges ut spor. Her blir hunden testet i evnene til å 
spore opp og apportere fugl. Sporet skal være minst 200 m, og hunden blir ført frem til et 
startpunkt. Her blir den koplet fra linen, og skal starte sitt søk. Føreren skal oppholde seg ved 
startpunktet så lenge hunden er i prøve. Når hunden finner vilt, skal den apportere det tilbake 
til startstedet hvor det skal avlevere viltet til sin fører. 

Søkapport er en prøve hvor det ikke er etterlatt sport. Her skal hundens evne til å finne og 
apportere skadet fugl testes. Her får de tildelt et sted hvor start og avlevering skal skje. Her 
skal føreren oppholde så under prøven. Når prøven starter, skal hunden koples fra linen og på 
kommando bruke vinden til å søke de det anviste terrenget, lokalisere viltet og ta det med 
tilbake til hundeføreren.  

Totalt vil det være ca. 20 – 30 hunder i terrenget i ca. 2 timer pr. terreng. I forkant av prøven 
skal terrenget gås gjennom for å unngå å støkke fugl under selve prøven.  

Fjellstyret skal ta stilling til saken etter Lov om hundehold (Hundeloven), §8. Denne sier at 
jakthundprøver bare kan foregå med grunneiers samtykke. I statsallmenninger er det 
fjellstyret som gir slikt samtykke. Det kreves også dispensasjon fra 
båndtvangsbestemmelsene. Dette vil kommunen ta stilling til etter at det er innhentet 
grunneiers samtykke.  
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Administrasjonens vurdering. 

Det er første gangen Norske Breton Klubb søker Engerdal fjellstyre om terreng. Etter hvert 
har det blitt mange som kommer til Engerdal for å trene sine hunder på en eller annen måte.  
Mange har base rundt Sølenstua, mens andre tar turen til Sømådalen. Hundemiljøet er stort, 
og aktiviteten bidrar på den måten positivt inn på lokal verdiskaping. I denne saken er 
Johnsgård ønsket som base, og dette vil være kjærkomment for de og næringslivet ellers.  

I denne saken, er det viktig at arrangørene blir gjort oppmerksom på forholdet til 
allmennheten. De må ha forståelse for at andre også bruker naturen og ta hensyn til de. Dette 
er også et forhold som bør presiseres i en evt. godkjenning. 
 
Forholdet til viltet er relevant i denne saken. Administrasjonens resonnement har vært at så 
lenge formålet ikke er å spore på levende vilt av noe slag, er det ikke snakk om forfølgelse. 
Da er risikoen for at viltet trekker ut av området, mindre enn f.eks om det hadde vært snakk 
om en jakthundprøve på f.eks. elg der forfølgelse på sporet og støkking hadde vært moment i 
selve prøven. I dette tilfellet er hundene løse, men prøvesituasjonen er veldig kontrollert over 
et lite område og hundene er synlig både for dommere og førere.  
 
Denne jaktprøven er på et tidspunkt hvor viltet er som mest sårbare.  Derfor er det særdeles 
viktig at arrangørene tar utstrakt hensyn og lar viltet får være i størst mulig grad uforstyrret. 
Terrenget som skal benyttes, skal klargjøres på forhånd ved at områdene blir gått igjennom 
slik at vilt får en mulighet til å trekke ut av området på egen hånd. Dette er et viktig punkt for 
å ivareta det overnevnte. 
 
Økt bruk av utmarka generelt sommerstid (sopp- og bærplukking, turgåing, fiskere m.m.) er 
også et moment. Det vil i dette området bli høyere totalbelastning av menneskelige aktiviteter 
disse dagene. Dette er antakelig generelt negativt for dyrelivet i området. 
 
Det er ønsket å benytte to områder sør for Johnsgård Turistsenter AS, se vedlagt kart. Det ene 
terrenget grenser til Langsjøen, og ligger mellom Langsjøen og Langsjøveien. Det andre 
ligger på oversiden av Langsjøveien, i skogsterreng. I det ene terrenget kommer momentet 
strandsone inn. På denne tiden av året er hekkesesongen godt i gang. Dette kan være uheldig, 
og administrasjonen ønsker i denne sammenhengen å legge inn et punkt i vedtaket som sikrer 
viltet. Administrasjonen mener det er mulig med god planlegging og klargjøring på forhånd, å 
unngå at viltet blir unødig skremt.  
 
Arrangementet går av stabelen før både småviltjakt og elgjakt tar til. Dette er gunstig 
for å unngå interessekonflikter mellom brukergruppene. På bakgrunn av dette, og at fjellstyret 
generelt har vært positive til denne type arrangementet tidligere, vil administrasjonen anbefale 
fjellstyret å gi sitt samtykke til arrangementet. Administrasjonens forslag er derfor i tråd med 
vedtak i tidligere og liknende saker. 
 

 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Engerdal fjellstyre godkjenner med dette at terrengene skissert på vedlagt kart benyttes til 
apportprøve under Norsk Breton Klubbs arrangement, under følgende vilkår: 
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1. Det skal tas utstrakt hensyn til fritidsboliger, private bolig- og landbrukseiendommer i 

området. Likeens skal det tas hensyn til andre brukere av området. Dette samtykket gir 
ingen eksklusiv rett til området. 

2. Det skal tas ustrakt hensyn til viltet under planleggingen, tilretteleggingen og 
gjennomføringen av arrangementet. Engerdal fjellstyre skal orienteres eller involveres 
hvis det oppstår uønskede hendelser. 

3. Norsk Breton Klubb sender en orientering til fjellstyret i etterkant av arrangementet 
med oversikt over hvor mange hundeekvipasjer som gikk prøven, gjerne med bilder. 

4. Avgiften er kr 150,- pr hund pr dag.  
5. Samtlige merkebånd og eventuelle skilt etc. fjernes umiddelbart etter at konkurransen 

er avsluttet. 
6. Det forutsettes at det ikke benyttes luktstoffer som kan bidra til å spre CWD eller 

annen smitte. Sko og klær som er benyttet i områder der det kan forekomme CWD kan 
ikke benyttes. 

7. Apport-objektene som benyttes under prøven, skal være testet og godkjent ift. 
fugleinfluensa.  
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Sak 26.21 Ark 434.8 Saksbeh.: OOps 
Grunneiers godkjenning motorferdsel i utmark – Motorferdselslovens §10 – Engerdal 
snøscooterforening. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- E-post fra Engerdal snøscooterforening, datert 5/2-21. 
- Formannskapets vedtak i sak 2021/13. 

Bakgrunn. 

Engerdal snøscooterforening søker fjellstyret om grunneiers samtykke til å benytte ATV og 
tråkkemaskin for preparering av skuterløyper.  
  
Engerdal kommune v/ Formannskapet har i sak 2021/13 gitt dispensasjon til kjøringen fram til 
og med vintersesongen 2023. Dispensasjonen inneholder betingelser for kjøringen etter vanlig 
praksis i slike saker.  
 
Fjellstyret er gjennom Fjellovens § 12 gitt myndighet til å begrense eller forby motorferdsel i 
statsallmenningen etter §10 i Motorferdselsloven. Videre har fjellstyret fattet prinsipielt 
vedtak i sak 02.16 om at saker etter § 6 motorferdselsloven skal behandles i fjellstyret. På 
bakgrunn av dette legges saken fram for avgjørelse i fjellstyret.  
 
 
Administrative vurderinger.  

 Fjellstyret må i saken vurdere hvorvidt kjøringen vil være til skade eller ulempe i forhold til 
de interesser fjellstyret er satt til å ivareta etter fjelloven. Videre må fjellstyret ta stilling til om 
et evt samtykke vil medføre presedens og at omfanget i så fall vil være skadelig.  
 
I denne saken har søker fått nødvendige dispensasjoner til kjøringen. Kjøringen er knyttet til 
drift av skuterløypenettet. Slik forskriften er krever bruk av andre kjøretøy enn snøskuter i 
løypenettet, dispensasjon. Dispensasjonen er generell i forhold til hvor i løypenettet det er 
tenkt å benytte disse kjøretøyene. I tillegg er også dispensasjonen gitt for flere år. 
 
Administrasjonens oppfatning er at dersom ikke kjøringen medfører behov for bredding av 
trasè utover dagens bredde, eller at det er behov for omfattende tilrettelegging for at 
kjøretøyene skal kunne benyttes, er tiltaket kurant. Det handler om å benytte andre kjøretøy 
enn snøskuter i et godkjent løypenett. Nå pågår det riktignok klagebehandling for deler av 
nettet, og det er jo ikke sikkert at dagens traseer er de som til sist blir stående. Derfor er det et 
poeng at bruk av disse kjøretøyene ikke bør utløse behov for ytterligere skogrydding og andre 
tiltak langs løypestrekningene.   
 
Dersom kjøringen hensyntar reindriftens interesser og skjer i samråd med disse, anser ikke 
administrasjonene at kjøringen er problematisk. 
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Administrasjonens forslag til vedtak:  

I henhold til § 12 I fjelloven gir Engerdal fjellstyre sitt samtykke etter § 10 i Lov om 
motorferdsel I utmark og vassdrag til at Engerdal snøscooterforening kan kjøre med 
ATV og tråkkemaskin ved preparering av godkjente snøskuterløyper ihht kommunal 
forskrift. Samtykket gjelder under samme forutsetninger og i samme tidsrom som 
gjelder i dispensasjonen fra Engerdal kommune. Det skal tas hensyn til evt rein og 
annet dyreliv i området. Fjellstyrets samtykke forutsetter at bruk av ATV og 
tråkkemaskin ikke utløser behov for bredding av løypetrasè, og minner om at alle 
grunndisponeringer i og langs trasèen skal forhåndsgodkjennes av grunneier (Statskog 
SF) og fjellstyret.    
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Sak 27.21 Ark 231 Saksbeh.: OOps 
Spørsmål vedr avlønning.  

 

Saksdokumenter vedlagt: Unndratt offentlighet i henhold til offentlighetslovens § 23 (1) 

- E-post datert 1/9-20. 
- Notat fra NFS februar 2021.  
- Internt notat: Daglig leders vurdering. 

 

Bakgrunn. 

Det er framsatt lønnskrav fra en ansatt (1/9-20).  

Fjellstyret tar stilling i saken ut fra avtalegrunnlaget vedr avlønning av fjellstyrets ansatte.  

 

Administrative vurderinger.  

Vurderinger framgår av vedlegg i saken 

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

Tore Stengrundet avlønnes etter oppnådd utdanning i minstelønnstabellen i gjeldende 
tariffavtale mellom NFS og Naturviterne. Lønnsjusteringen gjøres gjeldende fra 1/7-
20.  

 


